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Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med 

dette å gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele 

Europa og videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av 

det åpne og frie europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av 

dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende 

personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 
del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens 

bestemmelser om utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere 
utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 
• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom 

flyselskapene, og ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å 

finne verdens billigste arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. 

Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig 
arbeidskraft?  

 

• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne 

hvilke følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang 

sikt? Jeg legger merke til at departementet selv ser at det kan være 
uheldige konsekvenser, og det burde være tungtveiende nok for å ikke 

gjennomføre endringen. 

 

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for 
arbeidsmarkedet i norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få 

utover Norges grenser; jeg tenker da på innad i EU/EØS-området? Alle 

arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en regelendring 

i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk 
luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 



arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert 

utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å 

konkurrere mot.  
 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i 
Norwegian, og dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket 

for å tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe 

når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje og hvilken bedrift 

er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke 
med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de 

opprette egen virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke 
gjennom å ødelegge norsk, eller til og med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik 

endring, kan være at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land 

med de konsekvenser det har. Det er nok helt riktig, men et oppegående 
Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik endring vil 

det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk 

flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer 
alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og 

hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for 

indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer 

bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og 
registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av 

arbeidstakere utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til 

seg selv og det som er skrevet i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av 
utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan ordningen over tid 

utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel 
bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 
 

Øyvind Berven 

Sundlia 14a 



1397 Nesøya 
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Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
  

Jeg er fast bruker av flyselskapene men ønsker ikke at konkurransen om billige billetter skal gå ut 

over min egen flysikkerhet.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

      Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og 

ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste 

arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle 

Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

      Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 

følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger 

merke til at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det 

burde være tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

      En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker 

da på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil 

bli påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om 

å utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for 

den enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert 
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utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere 

mot.  

  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

  

  

Med vennlig hilsen Anders Liland 



-----Opprinnelig melding----- 
Fra: Rolf Liland [mailto:rlila@me.com]  
Sendt: 28. november 2012 16:41 
Til: Postmottak AD 
Emne: Arbeidsdepartementet - høringssvar 12/1221 
 
Høringssvar: 
 
Endring av utlendingsforskriften følger et initiativ der initiativhaver på en 
regional luftfartskonferanse i Bodø i 2006, fra talerstolen viste bilde av et 
norsk tankskip. Han sa at tankskipet på 1970-tallet var bemannet med norske 
sjøfolk, mens messegutten til nød var fra Kroatia. I dag (2006), sa han, er 
kapteinen til nød fra Kroatia, mens besetninger er fra Indonesia (Filippinene er 
for dyre nå). 
 
Slik blir det også i norsk luftfart, ble det sagt. 
 
Forsøket på å åpne opp luftfarten i Norge (norskregistrerte fly) for 
arbeidstakere fra områder utenfor EU/EØS vil medføre sosiale og sikkerhetsmessige 
forhold man ikke kan godta: 
 
- Høy rullering av fremmede operatører i sikkerhetskritiske yrker det det tar ti-
år med "on the job training" i lokale forhold å trene opp personell.  
 
- Ansettelse av fremmede kontraktsoperatører som ikke er vant til nordiske 
meterologiske forhold og alle unntakene fra internasjonale sikkerhetsbestemmelser 
fører til at Norge vil gå fra å ha en av verdens beste sikkerhetsstatistikker, 
til å få en av de verste. God sikkerhet i luften i dag skyldes høy kompetanse hos 
operatører og ansatte; samfunnet har ikke råd til å eksperimentere med dette 
forholdet. 
 
- Rasering av fagmiljøer innen sikkerhet og utvikling i luftfarten. 
 
- På sikt mangel på fagpersonell til inspektørstillinger i Luftfartstilsynet, 
Samferdselsdepartementet, Avinor o.l., ettersom vestlige utdannelseskostnader og 
Asia-lønn ikke gjør det attraktivt for nordmenn og europeere å bli flygere. 
 
Derfor utber jeg: 
 
- En sikkerhetsfaglig konsekvensutredning i fht  forslaget til endring i 
forskriften. 
 
- En utredning om hvordan dette stiller Norge ifht europeiske 
luftfartskonvensjoner. 
 
- En høring blant kommuner/fylkeskommuner om hva de mener om at asiater, russere, 
søramerikanere og australienere skal kunne bemanne viktige passasjerflyruter i 
Norge til alle årets tider. 
 
Jeg er sterkt imot forslaget om endring av forskriften. 
 
Med hilsen, 



 
Rolf Liland 
Flyger 
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Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen Jan Egil Jensen 



Fra: Cathinka Synnestvedt [mailto:synnestvedtcathinka@gmail.com]  
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell understerkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å endre 

på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdensbilligste arbeidskraft for å 

ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 

en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en slik 

åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
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En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk luftfart. 

Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på innad i 

EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en 

regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk 

luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, 

men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en 

konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er denneste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

  

  

Med vennlig hilsen 

Cathinka Synnestvedt 



Fra: Eirik Klæboe [mailto:eiriktobias@gmail.com]  
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Til: Postmottak AD 
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Arbeidsdepartementet 

  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

  

Jeg er en norsk pilot og student, som til nå har brukt over 800.000 kroner på min pilotutdannelse, 

og jeg er ennå ikke ferdig. Skal det ikke være arbeid for meg i Norge, når jeg en gang endelig 

blir jobbsøker? 

  

  

  

Med vennlig hilsen 

  

Eirik Tobias Klæboe 



Fra: Arild Steinholm [mailto:arild1983@hotmail.com]  
Sendt: 28. november 2012 18:07 
Til: Postmottak AD 

Emne: Deres ref.: 12/1221 Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

 
Deres ref.: 12/1221 
 
 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill på endring av 
Utlendingsregelverket.  
 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre utover i verden. Norge er gjennom 

EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår 
kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en del av 
Europa, men det bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for 
arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å endre på utlendingsforskriften vil 

jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle 
Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
  
Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en slik åpning i regelverket vil 
medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, 
og det burde være tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil 
endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i 

luften, vil bli påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk luftfart  
for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som 
ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 
 
 
Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og dersom Arbeidsdepartementet gjør en 
endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på 

konsekvensene. Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 
dette? 
 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virksomhet i de landene de ønsker å 
operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og med europeisk luftfart.  
 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at flyene flyttes ut fra norsk register og 
til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å 
åpne opp for en slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil det hverken 

være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og 
økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig 
bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene og 
kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor EU/EØS-området, og jeg ber 
departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om 
oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 
Med vennlig hilsen 
 



Arild Steinholm 

 



Fra: Bernhard Steindal [mailto:steindal.bernhard@me.com]  
Sendt: 28. november 2012 01:46 
Til: Postmottak AD 

Emne: Fare for norsk luftfart 

 

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

 

Jeg er norsk pilotstudent og har en drøm om å jobbe i norsk luftfart og ønsker med dette å gi mitt 

innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

• 

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 

• 

Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

• 

En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 

påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 

utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 

enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 

Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 

 

 

Mvh Bernhard Steindal. 
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Arbeidsdepartementet 
Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 
 
Deres ref.: 12/1221 
 
 
Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et skandinavisk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt 
innspill på endring av Utlendingsregelverket.  
 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 
utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-
markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-
kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 
del av Europa, men det bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  
 
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
 

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 
endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 
for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 
rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
  

• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 
en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 
at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
 

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 
på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-
virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-
te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 
arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 
disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 
flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 
bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 
ikke med dette? 
 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-
somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 
med europeisk luftfart.  
 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 
flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 
helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 
slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 
da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 
Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 
fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-
kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-
kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 
EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-
notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 
ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 
Med vennlig hilsen 
 
Øyvind Aasberg Rasmussen 
Styrmann Thomas Cook Airlines Scandinavia 



Fra: Per Gunnar Birkeland [mailto:knirken@gmail.com]  
Sendt: 28. november 2012 19:46 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høring 

 

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med 

dette å gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele 

Europa og videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av 
det åpne og frie europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av 

dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende 

personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  
 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens 

bestemmelser om utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere 

utenfor EU- og EØS-området.  
 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom 
flyselskapene, og ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å 

finne verdens billigste arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. 

Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig 

arbeidskraft?  

 
• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne 

hvilke følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang 

sikt? Jeg legger merke til at departementet selv ser at det kan være 

uheldige konsekvenser, og det burde være tungtveiende nok for å ikke 
gjennomføre endringen. 

 

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for 

arbeidsmarkedet i norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få 
utover Norges grenser; jeg tenker da på innad i EU/EØS-området? Alle 

mailto:postmottak@ad.dep.no


arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en regelendring 

i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk 

luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 
arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert 

utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å 

konkurrere mot.  

 
 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i 

Norwegian, og dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket 
for å tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe 

når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje og hvilken bedrift 

er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke 

med dette? 
 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de 

opprette egen virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke 

gjennom å ødelegge norsk, eller til og med europeisk luftfart.  

 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik 

endring, kan være at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land 

med de konsekvenser det har. Det er nok helt riktig, men et oppegående 

Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik endring vil 
det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk 

flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer 

alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og 
hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for 

indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer 

bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og 

registreringsnummer.  

 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av 

arbeidstakere utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til 

seg selv og det som er skrevet i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av 

utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan ordningen over tid 
utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel 

bransje!  
 

 

Med vennlig hilsen 



Per Gunnar Birkeland 



Fra: tore.digranes@wideroe.no [mailto:tore.digranes@wideroe.no]  
Sendt: 28. november 2012 17:36 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringsnotat. 
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Arbeidsdepartementet  

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no  

 

Deres ref.: 12/1221  

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å endre 

på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for å ansette 

dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt 

etter billig arbeidskraft?  

 

Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en slik 

åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at departementet 

selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være tungtveiende nok for å ikke 

gjennomføre endringen. 

 

En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk luftfart. 

Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på innad i 

EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en 

regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk luftfart 
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for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for 

samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det 

vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen  

 

Mvh.  

 

Tore Digranes  

Strandgata 52  

9600 Hammerfest 

 



Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill på 

endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 

en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 

slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 

av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 

europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Ann-Charlotte Berglund 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

Deres ref.: 12/1221 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å endre 

på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for å ansette 

dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt 

etter billig arbeidskraft?  

• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en slik 

åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at departementet 

selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være tungtveiende nok for å ikke 

gjennomføre endringen. 

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk luftfart. 

Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på innad i 

EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en 

regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk luftfart 

for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for 

samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det 

vil være umulig å konkurrere mot.  

mailto:postmottak@ad.dep.no


Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

Med vennlig hilsen 

Rune Thobru 

Skogstien 4 

1512 Moss 
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Arbeidsdepartementet 
Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 
 
Deres ref.: 12/1221 
 
 
Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å 
gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  
 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele 
Europa og videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne 
og frie europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre 
betingelser, vår kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende personell under 
sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en del av Europa, men det 
bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om 
utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-
området.  
 
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
 
? Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom 
flyselskapene, og ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å 
finne verdens billigste arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. 
Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig 
arbeidskraft?  
  
? Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne 
hvilke følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? 
Jeg legger merke til at departementet selv ser at det kan være uheldige 
konsekvenser, og det burde være tungtveiende nok for å ikke gjennomføre 
endringen. 
 
? En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for 
arbeidsmarkedet i norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover 
Norges grenser; jeg tenker da på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i 
Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor 
skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk luftfart for en slik 
risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også 
for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte 
en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  



 
 
 
Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i 
Norwegian, og dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å 
tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man 
ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som 
skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med dette? 
 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette 
egen virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge 
norsk, eller til og med europeisk luftfart.  
 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, 
kan være at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de 
konsekvenser det har. Det er nok helt riktig, men et oppegående 
Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik endring vil det 
medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da 
vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang 
igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk 
uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er 
Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og 
økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 
og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av 
arbeidstakere utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv 
og det som er skrevet i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk 
personell uten krav om oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og 
dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 
Med vennlig hilsen 
 
Thomas Øyvind Magnussen 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som pilot i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill på endring 

av Utlendingsregelverket.  Slik saken stiller seg i dag kan jeg ikke se noe behov for endring 

av utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for 

arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området. 

 

Ved å endre dagens regelverk vil norske flyselskapers mulighet til å drive sunn konkurranse 

raseres.  Norsk og skandinavisk luftfart har i dag en mengde kompetente personer ansatt.  

Flyvning i Nord-Europa, og i særdeleshet i Norge, er noe av det mest krevende som finnes.  

Dette skyldes topografi samt vanskelige forhold gjennom vinterhalvåret.  Disse forhold krever 

spesialkompetanse, noe flygende personell i dag har.  De siste to år, og spesielt siste år, har vi 

imidlertid sett en dreining i ansettelsesforhold som setter denne kompetansen under press. 

Rettigheter og forhold vi i Norge ser på som en selvfølge er også blitt fjernet ved å leie inn 

personell på kontrakt i 6 måneder av gangen.  Spesielt en operatør står for denne politikken.  

Som eksempel kan nevnes at en kvinnelig ansatt som blir gravid vil miste sitt arbeid under 

slike ansettelsesforhold.  Et norsk selskap kommer seg her unna lønns- og ansettelsesvilkår 

som er naturlig i norsk arbeidsliv.  Dette gjøres i dag med baser i Europa, og med baser i 

andre verdensdeler blir dette mer uoversiktlig og gir mulighet til ytterligere forringelse av 

arbeidsforhold.  Man kan bare spekulere i hvorfor et selskap ønsker å drive på denne måten, 

men en av faktorene er selvfølgelig å unngå å betale skatter og avgifter, som for eksempel 

arbeidsgiveravgift.  Dette gir da et selskap som driver på denne måten et stort 

konkurransefortrinn i forhold til et selskap som betaler disse avgifter.  På sikt vil det ikke 

være mulig og opprettholde normale arbeidsforhold i norsk luftfart om man endrer 

utlendingsforskriftens bestemmelser. 

 

Arbeidsdepartementet er i sitt høringsnotat opptatt av at den flyfaglige og sikkerhetsmessige 

kompetansen i Luftfartstilsynet opprettholdes.  Den største flyfaglige kompetansen ligger i 

dag hos flyselskapene.  Høringsforslaget vil imidlertid rasere dette om det blir vedtatt.  Dette 

vil få langt større negative konsekvenser for den flyfaglige kompetansen i Luftfartstilsynet da 

kompetansen rekrutteres fra selskapene.  

 

Ønsker Arbeidsdepartementet norsk luftfart med høy kompetanse og anstendige 

arbeidsforhold så må man beholde bestemmelsen som den er i dag.  Vil man derimot rasere 

norsk luftfart på bakgrunn av ønsket fra en operatør bør man gå inn for forandring, men som 

departementet selv uttrykker det, så vet man da ikke noe om konsekvensene på lengre sikt.     
 

mailto:postmottak@ad.dep.no


 

Med vennlig hilsen 

Steinar Brattlie 
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Deres ref.: 12/1221 

  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

  

Jeg er ansatt som pilot i Luftforsvaret og ønsker med dette å gi mitt innspill på endring av 

Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 
 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 
 

         Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og 

ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste 

arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle 

Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
  

         Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 

følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger 

merke til at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det 

burde være tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 
 

         En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i 

norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg 

tenker da på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i 

luften, vil bli påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et 

ønske om å utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få 

konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som 

ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig 

å konkurrere mot.  



  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

  

  

Med vennlig hilsen 

  

Thomas A. Gundersen 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
 
 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill på endring av 
Utlendingsregelverket.  

 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre utover i verden. Norge er gjennom 
EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår 
kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en del av 
Europa, men det bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for 
arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å endre på utlendingsforskriften 
vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle 

Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en slik åpning i regelverket vil 

medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at departementet selv ser at det kan være uheldige 
konsekvenser, og det burde være tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser 

vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med 
arbeid i luften, vil bli påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 
europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for 
samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å 
konkurrere mot.  

 
 
 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og dersom Arbeidsdepartementet gjør en 
endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på 
konsekvensene. Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 
dette? 
 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virksomhet i de landene de ønsker å 
operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og med europeisk luftfart.  
 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at flyene flyttes ut fra norsk register og 

til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å 
åpne opp for en slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil det hverken 
være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og 
økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig 
bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene og 
kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor EU/EØS-området, og jeg ber 

departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om 
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oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 

Med vennlig hilsen 
 
Monica Berggren 



Fra: Kim Henriksen [mailto:kimhenri@online.no]  
Sendt: 28. november 2012 19:31 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 
Arbeidsdepartementet 
Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 
 
Deres ref.: 12/1221 

 
 
Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt 
innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og 
videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 
arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 
arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens 
av å være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  
 
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
 
• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 
endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 
å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 
en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
 
• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 
slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 
departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
 
• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av 
en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk 
luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, 
men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en 
konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
 
 

 
Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt 
norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. 
Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det 
stopper vel ikke med dette? 



 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 
virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til 

og med europeisk luftfart.  
 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være 
at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er 
nok helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp 
for en slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli 

overflødige, og da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk 
flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og 
økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er 
Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og økonomi i 
Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene og 
kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere 
utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 
høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om 
oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og 
skandinavisk personell". 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 
Med vennlig hilsen 
Kim Henriksen 



Fra: Erik Døhlen [mailto:erikdohlen@yahoo.no]  
Sendt: 28. november 2012 22:04 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med 

dette å gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele 

Europa og videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av 
det åpne og frie europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av 

dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende 

personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  
 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens 

bestemmelser om utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere 

utenfor EU- og EØS-området.  
 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom 
flyselskapene, og ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å 

finne verdens billigste arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. 

Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig 

arbeidskraft?  

 
• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne 

hvilke følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang 

sikt? Jeg legger merke til at departementet selv ser at det kan være 

uheldige konsekvenser, og det burde være tungtveiende nok for å ikke 
gjennomføre endringen. 

 

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for 

arbeidsmarkedet i norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få 
utover Norges grenser; jeg tenker da på innad i EU/EØS-området? Alle 



arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en regelendring 

i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk 

luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 
arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert 

utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å 

konkurrere mot.  

 
 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i 

Norwegian, og dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket 
for å tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe 

når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje og hvilken bedrift 

er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke 

med dette? 
 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de 

opprette egen virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke 

gjennom å ødelegge norsk, eller til og med europeisk luftfart.  

 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik 

endring, kan være at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land 

med de konsekvenser det har. Det er nok helt riktig, men et oppegående 

Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik endring vil 
det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk 

flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer 

alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og 
hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for 

indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer 

bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og 

registreringsnummer.  

 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av 

arbeidstakere utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til 

seg selv og det som er skrevet i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av 

utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan ordningen over tid 
utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel 

bransje!  
 

 

Med vennlig hilsen, 



Erik Døhlen 



Fra: Petter Normann [mailto:p-norm@hotmail.com]  
Sendt: 28. november 2012 21:53 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Petter Normann 

Skogfaret 48 

1344 Haslum 

  

  

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 

         Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 

en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

         Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 

slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
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         En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 

av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 

europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

  

  

Med vennlig hilsen 

  

Petter Normann 
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Deres ref.: 12/1221 

 
 
Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi 
mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  
 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa 
og videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og 
frie europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre 
betingelser, vår kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende personell under 
sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en del av Europa, men det 
bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om 
utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-
området.  
 
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 
• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, 
og ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens 
billigste arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle 
Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
 

• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 
følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger 
merke til at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det 
burde være tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
 
• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i 

norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; 
jeg tenker da på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid 
i luften, vil bli påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet 
ha et ønske om å utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få 
konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper 
som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være 

umulig å konkurrere mot.  
 
 
 
Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i 
Norwegian, og dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å 
tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser 



nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som 
skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med dette? 
 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette 
egen virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å 
ødelegge norsk, eller til og med europeisk luftfart.  
 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, 
kan være at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de 
konsekvenser det har. Det er nok helt riktig, men et oppegående 
Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik endring vil det 
medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil det 
hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 
Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn 
at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt 
høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? 
Departementet burde være mer bekymret for menneskene og kompetansen, enn 
for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av 
arbeidstakere utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv 

og det som er skrevet i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk 
personell uten krav om oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og 
dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel 
bransje!  

 
 
Med vennlig hilsen 

 

Jo Sirum 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å endre 

på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for å ansette 

dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt 

etter billig arbeidskraft?  

 

• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en slik 

åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at departementet 

selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være tungtveiende nok for å ikke 

gjennomføre endringen. 

 

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk luftfart. 

Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på innad i 

EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en 

regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk luftfart 

for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for 
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samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det 

vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

  

Trond Reigstad 

 

This e-mail (including any attached documents) is proprietary and confidential 

and may contain legally privileged information. It is intended for the named  

recipient(s) only. If you are not the intended recipient, you may not review, 

retain, copy or distribute this message, and we kindly ask you to notify the  

sender by reply e-mail immediately and delete this message from your system.  

Thank you.  

E-mail is susceptible to unauthorised alterations which may corrupt  



the message of the e-mail. SAS Group only sends and receives e-mails on the basis 

that SAS Group is not liable for any unauthorised alterations. 



Fra: H Bengtsson [mailto:hbengts@online.no]  
Sendt: 29. november 2012 06:29 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 
Arbeidsdepartementet 
Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 
 
Deres ref.: 12/1221 

 
 
Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt 
innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og 
videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 
arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 
arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens 
av å være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  
 
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
 
• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 
endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 
å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 
en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
 
• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 
slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 
departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
 
• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av 
en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk 
luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, 
men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en 
konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
 
 

 
Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt 
norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. 
Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det 
stopper vel ikke med dette? 



 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 
virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til 

og med europeisk luftfart.  
 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være 
at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er 
nok helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp 
for en slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli 

overflødige, og da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk 
flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og 
økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er 
Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og økonomi i 
Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene og 
kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere 
utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 
høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om 
oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og 
skandinavisk personell". 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 
Med vennlig hilsen 
  
Håkan Bengtsson 
Flyver 
 



Fra: Arne Thorvaldsen [mailto:arthorva@online.no]  
Sendt: 29. november 2012 08:29 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill på 

endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 

en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 

slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 

av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 
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europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virksomhet 

i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og med 

europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil det 

hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Arne Thorvaldsen 

Pilot 

 



Fra: Christian [mailto:skydude@broadpark.no]  
Sendt: 29. november 2012 09:37 
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Emne: Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Deres ref.: 12/1221 

 
 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi 
mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa 
og videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie 

europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, 

vår kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. 
Dette er en naturlig konsekvens av å være en del av Europa, men det bør også 

stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om 
utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-

området.  

 
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og 
ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste 

arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle 

Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 
• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 

følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger 

merke til at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det 
burde være tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i 
norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg 

tenker da på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i 

luften, vil bli påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha 

et ønske om å utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få 
konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som 

ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være 

umulig å konkurrere mot.  
 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i 



Norwegian, og dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å 

tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser 

nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som 
skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette 
egen virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge 

norsk, eller til og med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, 
kan være at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de 

konsekvenser det har. Det er nok helt riktig, men et oppegående 

Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik endring vil det 
medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil det 

hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn 
at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt 

høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? 

Departementet burde være mer bekymret for menneskene og kompetansen, enn for 

flymateriell og registreringsnummer.  
 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av 

arbeidstakere utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv 
og det som er skrevet i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk 

personell uten krav om oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed 

få effekt for norsk og skandinavisk personell". 
 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 
Med vennlig hilsen 
 
Chris Berge 



Fra: Tore Krøvel [mailto:tore.krovel@gmail.com]  
Sendt: 29. november 2012 09:48 
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Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill på endring av 
Utlendingsregelverket.  
 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre utover i verden. Norge er gjennom 
EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår 
kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en del av 

Europa, men det bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for 
arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å endre på 
utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert 
fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  
Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en slik åpning i regelverket 
vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at departementet selv ser at det kan være uheldige 
konsekvenser, og det burde være tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk luftfart. Men hvilke 
konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på innad i EU/EØS-området? Alle 
arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle 
departementet ha et ønske om å utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for 

den enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte 
en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 
 
 
Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og dersom Arbeidsdepartementet gjør en 
endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på 
konsekvensene. Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 
 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virksomhet i de landene de ønsker å 
operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og med europeisk luftfart.  
 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at flyene flyttes ut fra norsk register og 
til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å 
åpne opp for en slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil det hverken 
være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og 

økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig 
bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene og 
kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor EU/EØS-området, og jeg ber 
departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om 
oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 
 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 
Med vennlig hilsen 
 
Tore Krøvel 



Flystyrmann  
Widerøes Flyveselskap  
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Arbeidsdepartementet  

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no  

 

Deres ref.: 12/1221  

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

    Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og 

ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en 

slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 

    Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 

følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være tungtveiende 

nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

    En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i 

norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en 

regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk luftfart 

for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for 

samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det 
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vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 
 
__________________________________________ 
Med vänlig hälsning 
Henrik Edström 
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Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
  

Jeg er jobbsøkende trafikkflyger og ønsker med dette å gi mitt innspill på endring av 

Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

         Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 

en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

         Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 

slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

         En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 

av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 

europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

  

  

Med vennlig hilsen 

  

Stian Lundsten 
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Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

      Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved 

å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette 

for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

      Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 
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departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

      En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 

av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 

europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

  

  



Med vennlig hilsen 

 

Per Hofsli 
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Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill på 

endring av Utlendingsregelverket.  

 

Dette er et innlegg jeg skrev i Norske SAS Flygeres forenings medlemsblad oktober 2012. Jeg har 

bakgrunn som pilot i Luftforsvaret (9 år) og SAS (13 år). For tiden tar jeg en mastergrad i 

organisasjon og ledelse, og har også gjennom studiet gjort meg refleksjoner om hva som er i ferd 

med å skje i norsk luftfartsbransje. Innlegget var myntet på kolleger/fagforeningen/Norsk 

Flygerforbund, og inneholder et budskap som jeg ønsker foreningene må greie å formidle til den 

generelle opinion og politikere. Her er innlegget, forhåpentligvis noen tanker å reflektere over: 

  

 

  Ikke glem ”selvfølgelighetene” 

Det stormer som vanlig i luftfarten, og Norwegians bruk av kontraktspiloter har vært mye omtalt 

i det siste. I media har det spesielt vært satt fokus på ansattes manglende sosiale rettigheter, 

unndragelse av skatt og arbeidsgiveravgift og mulige streiker. Det jeg savner i nyhetsbildet er 

hva dette kan gjøre for yrkesgruppen flygere, og i siste instans flyselskapene og dets passasjerer. 

Her lider man av det faktum at norske flygere som produserer på stamflynettet, og på 

internasjonale ruter ut fra Norge (i prinsippet 737 piloter), ikke er representert i en felles 

paraplyorganisasjon. Ideelt sett så burde flygere, på linje med for eksempel leger, hatt en sterk 

felles fagorganisasjon (les Norsk Flygerforbund og IFALPA) som på en klar måte kan 

kommunisere både internt og eksternt på vegne av yrkesgruppen hva noen populære og 

oppfinnsomme organisasjonsideer kan gjøre med utøvelsen av yrket. I dagens situasjon, med 

organisasjonsmessige forskjellige fagforeninger som ikke har et felles ståsted, blir dette 

vanskelig. I den videre teksten er det problematikken rundt den økende bruken av løst koblede 

kontraktspiloter jeg fokuserer på, og hvordan Norwegian tilsynelatende har valgt å gjøre dette. 

Jeg mener dette kan gå utover noen essensielle kvalitetsegenskaper, de vi kan kalle for 

selvfølgeligheter.  

  

Utbredelsen av globale, populære organisasjonsideer begynte for alvor å skyte fart på 

begynnelsen av 1990 årene. En stadig økende globalisering, spesielt innen handel og finans, har 

også medført en egen global industri som selger sine løsninger til organisasjoner som ofte sliter 

med å tilpasse seg stadig omskiftende omgivelser. Nå skal man absolutt ikke tro at disse 

universelle organisasjonsmessige ”pakkeløsningene” nødvendigvis er saliggjørende for det 



enkelte selskap, men ofte vil man plukke opp deler av disse populære organisasjonsideene og 

tilpasse de sitt selskap. Etter hvert som luftfarten har blitt deregulert, og nye selskaper har 

utfordret de etablerte, har naturlig nok også flyselskaper måttet se på nye måter å drive sin 

forretning på. Dette har blitt så omfattende at det ikke bare er snakk om organisasjonsendringer i 

det enkelte selskap, men for luftfarten også en bransjeendring som helhet. Når et selskap i en 

presset bransje foretar endringer for å redusere sine kostnader, så er det vanskelig, kanskje 

nærmest umulig, at ikke andre selskaper i samme bransje må følge på med lignende tiltak. Ofte 

vil man kanskje definere seg selv som tilbyder av et mer premiumprodukt, og derfor tillate seg å 

ha en annen kostnadsprofil. Dette kan vise seg å være vanskelig i lengden, spesielt med 

konkurrenter som tar stadig større andeler i et fremvoksende marked. Derfor vil ofte psykologien 

i en bransje i samme marked bli slik at andre aktører føler seg nødt til å følge den som blir ansett 

som ledende. I vårt marked må vel Norwegian og Ryanair sees på som ledende i sin 

oppfinnsomhet for å kutte sine kostnader.  

  

Det som kjennetegner både Norwegian og Ryanair er at de har aktive eiere som også 

representerer ledelsen i selskapet. ”Autokratiske” organisasjoner har ofte lettere for å 

gjennomføre radikale endringer nettopp fordi det er færre muligheter til å påvirke lederens 

(eierens) beslutninger. Innen organisasjonsteorien er det en kjensgjerning gjennom flere 

empiriske studier at aktive eiere tar mindre hensyn til interne forhold i organisasjonen, som for 

eksempel hierarkier, etablerte ordninger og interne arbeidsforhold. Dette ofte begrunnet i 

lederens (eierens) stadig økende krav om fleksible organisasjoner for å maksimere sin profitt. 

Dette er en del av det betegnes som radikal økonomisme (en populær organisasjonsidé), og som 

ofte kan komme i konflikt med Norsk arbeidsmiljølov, siden fast ansatte har et høyt stillingsvern 

(som blant annet er lovens intensjon, å utjevne maktforholdet mellom arbeidsgiver og ansatt). 

Bruk av vikarer har derfor økt i arbeidslivet, og intensjonen til det omstridte vikardirektivet er 

nettopp å sikre disse vikarene et sett med rettigheter i forhold til fast ansatte. På tross av dette ser 

vi at Norwegian og Ryanair, for eksempel,  på en svært oppfinnsom måte tøyer grensene for å 

unngå å ansette flygere med norske betingelser. Outsourcing har en god stund vært en allment 

akseptert måte å sammentrekke det horisontale planet i en organisasjon, for dermed å fokusere på 

kjerneaktiviteten. Bruk av kontraktspiloter som nå Norwegian legger opp til, er ikke bare å 

outsource kjernevirksomheten skritt for skritt, men også å ”offshore” den (eksportere den til 

andre land). På den måten kan man administrere sine piloter under det land med lavest 

lønnskostnader og sosiale utgifter. Outsourcing eller offshoring av kjernevirksomheten er en 

strategi det ikke finnes mye forskning eller eksempler på, så vidt jeg har funnet ut av. Faren med 

slike eksperimentelle strukturelle endringer er at de kan berøre sentrale kulturelle verdier i en 

organisasjon på en negativ måte. Dette kan være det som kan klassifiseres som ”utilsiktede 

bivirkninger”, og en god grunn for andre selskaper i en bransje å ikke blindt kopiere 

organisasjonen som betraktes som den ”førende” innen bransjeendringene. Jeg tror og håper at 

SAS ser disse ”farene” som jeg nå kommer nærmere inn på. 

  

Hvordan kan man så betrakte Norwegians økende bruk av kontraktspiloter? Så vidt jeg har 

forstått av den informasjonen jeg har lest om dette i nyhetene, samt en kopi av kontrakten til de 

Helsinkibaserte pilotene jeg har lest på nettet, så er dette kontrakter som kan termineres relativt 

raskt på individuelt nivå og med helt andre betingelser enn de fast ansatte pilotene har (selv om 

de kanskje nettopp er norske, og bor i Norge). I tillegg så har Norwegian uttalt at de ikke skal ha 

noen form for administrasjon på disse basene,  og heller ingen HR avdeling. Isolert sett gir dette 



en fordel av å kunne omstille seg raskt til nye markeder og forskjellige konkurransevilkår. Min 

påstand er at fordelene også stopper der. Det som for en yrkesgruppe, for eksempel økonomer, 

kan være en strålende måte å sette en standard i en organisasjon på, kan være uakseptabelt for en 

annen yrkesgruppe, for eksempel flygere. Det er dette faktum en yrkesorganisasjon som Norsk 

Flygerforbund er nødt til å kommunisere nasjonalt, og IFALPA internasjonalt, og da helst med et 

samlet flygerkorps bak seg. Først og fremst, så vil dette kunne bidra til en dårligere identitet utad 

for selskapet Norwegian. Skrønen om norske arbeidsplasser og norske helter kan raskt blekne. 

Videre så kan ulike kontrakter for en yrkesgruppe som piloter være uheldig, og for basepilotene 

betyr det reduserte krav til langsiktighet og stabilitet. Det vil medføre en konkurranse på 

betingelser og evne til å være ettergivende i en stadig nedadgående spiral. (har vi sett den 

allerede?) Et totalt fravær fra noen som helst administrasjon på slike ”fjerne” baser, kan medføre 

at lagbygging, trygghet og forutsigbarhet svekkes for pilotene. Løs tilknytning til sin 

arbeidsgiver vil være en utfordring for yrkesgruppen piloter, og de vil nærmest kunne bli som 

nomader ute av stand til å etablere sunne og varige relasjoner til Norwegian. Dette kan igjen 

medføre at identitet, moralnormer og kunnskap for de ansatte hemmes, siden 

kunnskapsoverføringen kan rammes. Kunnskap overføres ikke bare eksplisitt, som i manualer og 

flysimulatorer, men den ”tause” kunnskapen, erfaringsoverføringen, vil kanskje være sterkest 

påvirket. ”Taus” kunnskap som brer om seg på en ”isolert” base kan også være av en negativ 

karakter som ikke er bra for selskapet. Hvor ofte vil en pilot med dårlig jobbsikkerhet 

”highlighte” sitt navn på kostnadskuttets alter, når han må forholde deg til flytryggingsmessige 

marginaliserte tvilstilfeller som sannsynligvis bare betyr økte utgifter for selskapet? Hvordan 

måler man effekten av hendelser og ulykker som ble unngått fordi man tør å ta avgjørelser som 

koster? Problemet er at de kostnadene en pilot ”skaper” er synlige, men de potensielle 

besparelsene blir aldri synlige. Jeg tror slike mekanismer kan medføre at det kan danne seg en 

ukultur som går på tvers av flygeryrkets rådende paradigme om god rapportering, god 

airmanship og trygghet på at du har selskapet i ryggen. Så lenge det eksisterer kontrakter som 

representerer en ”hard” HR policy (enda en populær organisasjonsidé), må man spørre seg om 

hvor den enkelte pilots motivasjon ligger. Er det selskapets ”beste”, eller min familie og meg sitt 

”beste”? Piloter må i dag lese HPL for å tilfredsstille krav til ATPL sertifikat. Her fokuseres det 

også på begrepet motivasjon, hvor man kan lese om Herzbergs to faktor teori. Motivasjon blir 

delt opp i hygienefaktorer og tilfredsstillere. Når det gjelder hygienefaktorene så er det områder 

som må oppfylles for å unngå mangel på motivasjon, som for eksempel selskapets policy, 

arbeidsforhold og lønnsbetingelser, jobbsikkerhet og kollegiale rettferdige forhold. Det er noe 

ironisk at piloter må lese HPL, samtidig som Norwegian med sin kontraktspilot politikk går på 

tvers av spesielt hygienefaktorene. Kanskje burde det være obligatorisk også for ledelsen i 

flyselskaper å avlegge eksamen i HPL? 

  

Nå kommer jeg til mitt poeng om kvalitetsegenskapen selvfølgeligheter. Etter luftfartsloven, så 

skal alle flyselskaper drives etter kvalitetsprinsipper, og ha implementert et kvalitetssystem (nok 

en populær organisasjonsidé). Kano modellen, som er oppkalt etter en japansk professor, 

illustrerer tre hovedkategorier av kvalitetsegenskaper som viser kundenes forhold til et produkt. 

Disse tre egenskapene er tilfredsstillere, attraksjoner og selvfølgeligheter. Tilfredsstillerne er 

proporsjonal med graden av kravoppfyllelsen. Den illustrerer kundens opplevelse av selskapet, 

for eksempel fra bestilling på nettet, innsjekking, flyturen og henting av bagasje. For eksempel så 

vil en god nettside, problemfri innsjekking, en frokost og et smil på morgenkvisten og bagasje 

raskt på plass gi en bra kundetilfredsstillelse på dette området. Skulle det motsatte være tilfelle, 



så vil kunden kanskje avsky produktet. Attraksjonene kan være egenskaper som en kunde ikke 

forventer. Om denne ikke blir innfridd så er kunden nøytral, blir den innfridd så gir det en høyere 

grad av tilfredsstillelse. Kanskje vi kan si at prioritert sikkerhetskontroll for business kunder kan 

være en slik kvalitetsegenskap. Så kommer vi til den kvalitetsegenskapen som jeg mener blant 

annet flygere står for (sammen med kabinbesetning, teknikere og annet operativt støttepersonell), 

selvfølgelighetene. Her er kunden kun nøytral når disse blir oppfylt, og misfornøyd (eller død) 

om de ikke blir oppfylt. Det er alt som har med flysikkerheten å gjøre og som blant annet 

yrkesgruppen piloter er nødt til å unisont kunne kommunisere utad. For som vi vet er ikke 

valgene som blir tatt i en cockpit alltid svart-hvitt, de fleste tilfellene er gråsoner hvor det er godt 

å vite at man har selskapet i ryggen i forhold til de profesjonelle vurderingene man tar. Er det 

noen små dominobrikker man velger å overse, fordi det føles sikrest for ens egen motivasjon å la 

de stå? Tilfredsstillere og attraksjoner er kvalitetsegenskaper som forholdsvis lett lar seg 

implementere på et strukturelt nivå, og som ikke representerer de store kostnadene. 

Selvfølgelighetene handler om kulturelle forhold som lett kan rives ned, men som er vanskelig å 

bygge opp igjen. Samtidig så representerer de en kostnad som det ser ut til at Norwegian nå har 

bestemt seg for å ikke lenger ville ta. Et sentralt spørsmål til myndighetene vil måtte være: 

Oppfyller et flyselskap kriteriene for et kvalitetssystem, som luftfartsloven krever at flyselskaper 

har, ved å organisere seg på en måte som øker potensialet for å marginalisere den mest sentrale 

kvaliteten, flysikkerheten? 

  

Det er ikke lett å skulle være etterpåklok i forkant. ”Den intuitive organisasjon” er et begrep som 

er en motsats til bare å følge den organisasjonelle moteindustriens ideer, hvor det er lett å komme 

bakpå i forhold til de stadige omskiftelige omgivelsene. Enkelt sagt så er en intuitiv organisasjon 

en organisasjon med blikk for, og fokus på, både ekstern og intern dialog. Den eksterne dialogen 

forholder seg til omgivelsene, og hva som forventes av en og hva som kreves for å være 

konkurransedyktig. Den interne dialogen handler om å bevisstgjøre medarbeiderne på hvor vi er 

og hvor vi skal, og denne kommunikasjonen kan ikke bare gå ovenfra og ned i en velfungerende 

organisasjon. Den intuitive organisasjon har rom for en dialog mellom forskjellige yrkesgrupper, 

som på den måten utvikler selvforståelsen av hva vi egentlig holder på med. Denne aktive interne 

dialogen utvikler vår forståelse av de valg som kan tas, hvordan man best handler i konkrete 

situasjoner. Derfor mener jeg det er viktig at vi ser på utfordringene med bruk av løst tilknyttede 

kontraktspiloter med sprikende betingelser og lav jobbsikkerhet i et kvalitetsperspektiv, og som 

på sikt kan forringe viktige kvalitetsegenskaper i luftfarten. Mye har vært skrevet i mediene om 

sosial dumping, skattesnusk og streikefare ved Norwegians bruk av kontraktspiloter. Dette er 

tabloide vinklinger som selger aviser. Det er yrkesgruppen piloter som gjennom sine 

fagorganisasjoner har ansvaret for å sette selvfølgelighetene på dagsordenen. 

  

Dette innlegget er ikke kritikk til nødvendigheten eller evnen til omstilling, for den har og er 

absolutt nødvendig. Men som yrkesgruppe så påhviler det også yrkesgruppen piloter et ansvar å 

peke på tilstander som ikke er bærekraftige i lengden. Det er noe ethvert intuitiv flyselskap burde 

ta innover seg. 

  

Mvh Stein Røsberg 
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Arbeidsdepartementet 
 
 
Deres ref.: 12/1221 
 
 
Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å 
gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  
 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele 
Europa og videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne 
og frie europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre 
betingelser, vår kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende personell under 
sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en del av Europa, men det 
bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om 
utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-
området.  
 
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
 
• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom 
flyselskapene, og ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å 
finne verdens billigste arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. 
Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig 
arbeidskraft?  
 
• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne 
hvilke følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? 
Jeg legger merke til at departementet selv ser at det kan være uheldige 
konsekvenser, og det burde være tungtveiende nok for å ikke gjennomføre 
endringen. 
 
• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for 
arbeidsmarkedet i norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover 
Norges grenser; jeg tenker da på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i 
Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor 
skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk luftfart for en slik 
risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også 



for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte 
en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
 
 
 
Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i 
Norwegian, og dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å 
tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man 
ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som 
skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med dette? 
 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette 
egen virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge 
norsk, eller til og med europeisk luftfart.  
 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, 
kan være at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de 
konsekvenser det har. Det er nok helt riktig, men et oppegående 
Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik endring vil det 
medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da 
vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang 
igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk 
uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er 
Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og 
økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 
og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av 
arbeidstakere utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv 
og det som er skrevet i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk 
personell uten krav om oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og 
dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 
Med vennlig hilsen 
 
Hans Einar Jakobsen 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

• 

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 

• 

Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

• 

En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 
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påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 

utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 

enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 

Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 

  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 

  

  

Med vennlig hilsen 

Line Westbye Dahl 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

• 

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 

• 

Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

• 

En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 

påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 

utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 

enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 

Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 

  

  

Med vennlig hilsen 

Steinar Pétursson 
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Deres ref.: 12/1221 
Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 

                                                                                               

                                                                                                  

av Utlendingsregelverket.  
 

Konkurransen i luftfartsbransjen                                                              

                                     -                                     -          

                                                                           - petanse og 

arbeidsmarkedet f                                                                               

                                                  !  
 

                                                                                 -        

                                                        -       -       .  

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende:  
 

                                                                                                

                                                                                                     

                          . Hvorfor skulle Arbeidsde- partementet legge til rette for en slik jakt 

etter billig arbeidskraft?  
 

                                                                                              

                                                                   -                  

                                                                                             

                                    .  

                                                                                              

                                                                                         

      -                                           -                                       

                                            -                                                    

                                                                                                 

samtlige flysel- skaper som ikke er etablert utenfor Euro                                        

                                .  
 

                                                                                        

                                                                                                

                                                                                                

                                                                  , for det stopper vel ikke med 

dette?  
 



                                                                                      

                                                                                 , eller til og 

med europeisk luftfart.  

                                                                                , kan         

                                                                                                    

                                                                                         

endring vil det medføre at de som jobber i norsk luftf                           -                    

                                                               -                               

                                                                                                  

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? De- partementet burde være mer bekymret for 

menneskene og kompetansen, enn for flyma- teriell og registreringsnummer.  
 
 

Jeg mener derfor                                                                            

      -       , og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "                                                           - pholdstillate     

                                                                      -  

navisk personell". 
 

                                                  - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 

Med vennlig hilsen 

Ida Bruun Lydersen  
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

• 

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 

• 

Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

• 

En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 

påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 

utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 

enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 

Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 

 

With best regards / vennlig hilsen 

Lars Bjørge 

First Officer 

Flight Operations 

Widerøes Flyveselskap as 

Tlf: (+47) 41 34 57 63 

E-mail : lars.h.bjorge@wideroe.no 

_________________________________ 

 

 

Bestill hele reisen på http://www.wideroe.no   

Meld deg på vårt nyhetsbrev : http://www.wideroe.no/nyhetsbrev    
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Fra: Morten Mølmann [mailto:morten.molmann@gmail.com]  
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Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart. 
Viktighet: Høy 

 

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 
Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi 

mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  
 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa 

og videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie 
europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, 

vår kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. 

Dette er en naturlig konsekvens av å være en del av Europa, men det bør også 

stoppe der!  
 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om 

utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-
området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
 

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og 

ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste 

arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle 
Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 

• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 
følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger 

merke til at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det 

burde være tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
 

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i 

norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg 

tenker da på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i 
luften, vil bli påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha 

et ønske om å utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få 

konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som 
ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være 

umulig å konkurrere mot.  



 

 

 
Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i 

Norwegian, og dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å 

tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser 
nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som 

skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette 
egen virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge 

norsk, eller til og med europeisk luftfart.  

 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, 

kan være at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de 

konsekvenser det har. Det er nok helt riktig, men et oppegående 
Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik endring vil det 

medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil det 

hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn 
at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt 

høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? 

Departementet burde være mer bekymret for menneskene og kompetansen, enn for 
flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av 
arbeidstakere utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv 

og det som er skrevet i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk 

personell uten krav om oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed 

få effekt for norsk og skandinavisk personell". 
 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 
 

Med vennlig hilsen 

 

Morten Mølmann 



Fra: Hege Lund [mailto:hegelund@me.com]  
Sendt: 29. november 2012 08:17 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

• 

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 

• 

Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

• 

En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 
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påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 

utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 

enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 

Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 

  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 

  

  

Med vennlig hilsen 

 

 

Air hostess 

Hege M. Lund  

 

Sendt fra min iPhone 



Fra: Trond Ommundsen [mailto:trond.ommundsen@lyse.net]  
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Emne: Høringssvar luftfart 

 

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 

         Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 

en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

         Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 

slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 

         En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 

av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 

europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 
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arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

  

  

Med vennlig hilsen 

  

Trond Ommundsen 

Kaptein Widerøe AS 







Arbeidsdepartementet
Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no

Deres ref.: 12/1221

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt 
innspill på endring av Utlendingsregelverket. 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 
utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske ar-
beidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og ar-
beidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 
være en del av Europa, men det bør også stoppe der! 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området. 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende:

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved 
å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste ar-
beidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet 
legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft? 
 

• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 
en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 
at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen.

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 
på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 
påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å ut-
sette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den en-

1

mailto:postmottak@ad.dep.no
mailto:postmottak@ad.dep.no


kelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Eu-
ropa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 
flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 
bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 
ikke med dette?

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-
somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 
med europeisk luftfart. 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 
flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 
helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 
slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 
da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 
Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 
fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig 
bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer 
bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer. 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 
EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-
notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 
ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell".

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 

Med vennlig hilsen

Kurt Eivind Gilje
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
 
 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill på endring av 
Utlendingsregelverket.  

 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre utover i verden. Norge er gjennom 
EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår 
kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en del av 
Europa, men det bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for 
arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å endre på utlendingsforskriften 
vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle 

Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en slik åpning i regelverket vil 

medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at departementet selv ser at det kan være uheldige 
konsekvenser, og det burde være tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser 

vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med 
arbeid i luften, vil bli påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 
europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for 
samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å 
konkurrere mot.  

 
 
 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og dersom Arbeidsdepartementet gjør en 
endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på 
konsekvensene. Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 
dette? 
 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virksomhet i de landene de ønsker å 
operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og med europeisk luftfart.  
 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at flyene flyttes ut fra norsk register og 

til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å 
åpne opp for en slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil det hverken 
være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og 
økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig 
bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene og 
kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor EU/EØS-området, og jeg ber 

departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om 
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oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 

Med vennlig hilsen 
 
Gøran Elvestad 



Fra: olbakke@gmail.com [mailto:olbakke@gmail.com] På vegne av Ole Bakken 
Sendt: 28. november 2012 19:59 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar -Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

 

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
 

Høringssvar -Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

   

 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med 

dette å gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele 

Europa og videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av 
det åpne og frie europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av 

dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende 

personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  
 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens 

bestemmelser om utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere 

utenfor EU- og EØS-området.  
 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom 
flyselskapene, og ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å 

finne verdens billigste arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. 

Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig 

arbeidskraft?  

 
• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne 

hvilke følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang 

sikt? Jeg legger merke til at departementet selv ser at det kan være 

uheldige konsekvenser, og det burde være tungtveiende nok for å ikke 
gjennomføre endringen. 

 

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for 

arbeidsmarkedet i norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få 
utover Norges grenser; jeg tenker da på innad i EU/EØS-området? Alle 
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arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en regelendring 

i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk 

luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 
arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert 

utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å 

konkurrere mot.  

 
 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i 

Norwegian, og dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket 
for å tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe 

når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje og hvilken bedrift 

er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke 

med dette? 
 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de 

opprette egen virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke 

gjennom å ødelegge norsk, eller til og med europeisk luftfart.  

 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik 

endring, kan være at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land 

med de konsekvenser det har. Det er nok helt riktig, men et oppegående 

Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik endring vil 
det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk 

flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer 

alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og 
hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for 

indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer 

bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og 

registreringsnummer.  

 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av 

arbeidstakere utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til 

seg selv og det som er skrevet i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av 

utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan ordningen over tid 
utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel 

bransje!  
 

 

Med vennlig hilsen 



Ole Bakken, kaptein SAS 

  

 



Fra: Terje Dolven [mailto:terje.dolven@hotmail.com]  
Sendt: 28. november 2012 12:38 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar-Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

 

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 

         Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 

en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

         Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 

slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 

         En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 

av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 

europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 
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arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Er det ikke slik at vi alle skal bidra til felleskapet, blir snart ikke arbeidere igjen i Norge! 

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

  

 

 

Med vennlig hilsen 

  

Terje Dolven 

Kaptein/Widerøes Flyveselskap 



Fra: Conrad Holm [mailto:conrad.holm@vikenfiber.no]  
Sendt: 28. november 2012 20:39 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringssvar-utlendingsregelverket og internasjonal luftfart deres ref.:12/1221 

 

 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å endre 

på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for å ansette 

dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt 

etter billig arbeidskraft?  

 

• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en slik 

åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at departementet 

selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være tungtveiende nok for å ikke 

gjennomføre endringen. 

 

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk luftfart. 

Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på innad i 

EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en 

regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk luftfart 

for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for 

samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det 

vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 



dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Conrad Holm  

Sendt fra min iPad 



Fra: Lars [mailto:lars.mjelde@c2i.net]  
Sendt: 28. november 2012 17:05 
Til: Postmottak AD 

Emne: Høringsutkast Utlendingregler for luftfart 

 

 

 

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å endre 

på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for å ansette 

dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt 

etter billig arbeidskraft?  

 

• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en slik 

åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at departementet 

selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være tungtveiende nok for å ikke 

gjennomføre endringen. 

 

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk luftfart. 

Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på innad i 

EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en 

regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk luftfart 

for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for 

samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det 

vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

  

Lars Mjelde 

Olabakken 12 

1397 Nesøya 



Fra: Stian Larsen [mailto:lnstl@online.no]  
Sendt: 28. november 2012 11:17 
Til: Postmottak AD 

Emne: Hørringssvar utlendingsloven 

 

 

Arbeidsdepartementet 

 

Deres ref.: 12/1221 
 
 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 

 
 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 
 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 
 

     Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for å 

ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik 

jakt etter billig arbeidskraft?  

  

     Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 

slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være tungtveiende 

nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 
 

     En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på innad 

i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en 

regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk luftfart 



for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for 

samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det 

vil være umulig å konkurrere mot.  

  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

  

  

Med vennlig hilsen 

Stian Larsen 



Fra: S.Støylen [mailto:ss@ccreklame.no]  
Sendt: 28. november 2012 23:27 
Til: Postmottak AD 

Emne: Ikke godta utenlandsk arbeidskraft i norske fly! 

 

Deres ref.: 12/1221 
 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som pilot i SAS, og ønsker med dette å gi mitt innspill på endring av 

Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 

        Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 

en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

        Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 

slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 

        En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 

av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 

europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 



Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

  

Et siste moment, er at utflaggingen også åpner for skatteunndragelse. 

 

 

Med vennlig hilsen 
Sigbjørn Støylen 
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Arbeidsdepartementet 
 
Deres ref.: 12/1221 
 
 
Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 
på endring av Utlendingsregelverket.  
 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 
utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-
markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-
kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 
del av Europa, men det bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  
 
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
 

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 
endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 
for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 
rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
  

• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 
en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 
at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
 

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 
på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-
virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-
te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 
arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 
disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 
flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 
bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 
ikke med dette? 
 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-
somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 
med europeisk luftfart.  
 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 
flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 
helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 
slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 
da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 
Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 
fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-
kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-
kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 
EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-
notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 
ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 
Med vennlig hilsen 
 
 
Rolf Liland (sign) 
Tlf 92272878 
rlila@me.com 



Fra: Pal Danjord [mailto:paldanjord@att.net]  
Sendt: 28. november 2012 17:32 
Til: Postmottak AD 

Emne: Nedadgående spiral. 

 
Arbeidsdepartementet 
Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 
 
Deres ref.: 12/1221 

 
 
Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt 
innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og 
videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 
arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 
arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens 
av å være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  
 
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
 
• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 
endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 
å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 
en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
 
• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 
slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 
departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
 
• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av 
en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk 
luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, 
men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en 
konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
 
 

 
Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt 
norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. 
Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det 
stopper vel ikke med dette? 



 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 
virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til 

og med europeisk luftfart.  
 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være 
at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er 
nok helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp 
for en slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli 

overflødige, og da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk 
flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og 
økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er 
Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og økonomi i 
Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene og 
kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere 
utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 
høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om 
oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og 
skandinavisk personell". 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 
Med vennlig hilsen 
Pål Danjord 



Fra: Kjell H Jøssund [mailto:kjell.h.joessund@online.no]  
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Til: Postmottak AD 

Emne: Re: SV: Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

• 

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

• 

Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

• 

En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 

påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 

utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 

enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 

Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 

  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 



dette? 

 

Jeg mener det er feil at AD skal tillempe regler slik at det blir mulig å jobbe ombord i 

Norskregistrerte luftfartøy underlagt tilsyn i Norge med arbeidsbetingelser som undergraver 

norske (EU) arbeidstakeres kår.  På -80 tallet opplevde norsk sjøfart store endringer. 

Arbeidsplassene ble flagget ut sammen med båtene ble flagget ut eller til NIS. Resultatet ble at 

arbeidsplassene forsvant over natten, kompetansen ble borte. NIS ble opprettet, skipsredere fikk 

skatteamnesti (med god hjelp av hestehandelen i.f.m. Vedtaket om kontantstøtte). 

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk fl 

ysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk 

uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt 

høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet 

burde være mer bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og 

registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 

  

  

Mvh 

 

Kjell H Jøssund 

92624057 
 

Den 28. nov. 2012 kl. 15:40 skrev Postmottak AD <Postmottak@ad.dep.no>: 

Hei! 
  
Viser til din e-post, kan dessverre ikke se at den har noe innhold eller 
vedlegg. 
  
  
  
Med vennlig hilsen 
  
Heidi Marie Børnes 
På vegne av postmottaket i 
Arbeidsdepartementet 
E-post: postmottak@ad.dep.no 

www.regjeringen.no/nb/dep/ad 

mailto:Postmottak@ad.dep.no
mailto:postmottak@ad.dep.no
http://www.regjeringen.no/nb/dep/aid


  
  
  
  

Fra: Kjell H Jøssund [mailto:kjell.h.joessund@online.no]  
Sendt: 28. november 2012 15:09 
Til: Postmottak AD 
Emne: Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
  
 

 

 

 

 

 

 

 

 



Fra: Per Frode Johannessen [mailto:perfrode@hotmail.com]  
Sendt: 28. november 2012 20:56 
Til: Postmottak AD 

Emne: Ref 12 / 1221 fra Per Frode Johannessen 

 
Vedlagt er det samme som i denne e-posten 
  
  
Arbeidsdepartementet 
Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 
Deres ref.: 12/1221 

 
  
Høringssvar- Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

  
Jeg har jobbet som flyger i Widerøe i over 11 år. Jeg har snart 10000 timer i loggboken. I Widerøe har jeg 
så å si daglig operert på det som kalles kortbanenettet. Jeg er en erfaren flyger. Med dette ønsker jeg å 
gi mitt innspill på en mulig regelendring av Utlendingsregelverket. 
 
Konkurransen i luftfartsbransjen er ikke bare hard, som høringsnotatet sier, den er knallhard. Ikke bare i 
Norge, men i hele Europa og videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne 
og frie europeiske arbeidsmarkedet. EU-landene har imidlertid svært ulike lover og regelverk hva gjelder 
lønn, pensjon, arbeidsbetingelser, lovfestede rettigheter som for eksempel sykelønn, fødselspermisjon 
(inklusive fedrekvote), samt skatteforpliktelser og arbeidsgiveravgifter og mye mer. Levekostnadene er 
også svært ulike fra land til land, med Norge på topp. Arbeidsdepartementet er selv inne på akkurat dette 
i tredje avsnitt i sitt Høringsnotat. I tillegg tillater EU eksistensen av europeiske skatteparadiser blandt 
annet i den Engelske Kanal. Alt dette er en europeisk kjempe-utfordring for alle arbeidstakerere og 
arbeidsgivere, ikke bare innenfor luftfarten. 
  
Et irsk flyselskap som flyr til og fra Norge har i en årrekke "navigert" rundt i dette europeiske 
arbeidsmarkedet. Det har for skandinaviske flyselskaper med skandinaviske arbeidstakere, med 
skandinaviske arbeidsgiver-avgifter og skandinaviske skatter og skandinaviske lønninger og 
skandinaviske betingelser og skandinaviske rettigheter vært en stor utfordring å konkurrere med dette 
irske flyselskapet da konkurransebetingelsene jo er svært så ulike. De siste årene har imidlertid et "hel-
norskt" flyselskap som også flyr på norske innenlandsruter overgått selv det irske flyselskapet i 
"presisjons-navigering i smutthullene" i det frie europeiske markedet for å slippe mest mulig unna alt det 
andre skandinaviske flyselskap må forholde seg til. 
Som en konsekvens av dette har norske betingelser, norsk kompetanse og det norske arbeidsmarkedet 
for flygende personell blitt satt under et ulidelig sterkt press. Dette er et uunngåelig resultat av svært 
profitt fokuserte bedriftseiere og av politikere som ikke har hatt til hensikt å agere på de negative sidene 
av EU sitt åpne marked. 
 
Jeg håper Arbeidsdepartementet nå forstår, tar konsekvensene av og snarest begynner å gjør noe 
konkret med de enorme og urettferdige utfordringene norsk flygende personell uskyldig er blitt påtvunget. 
En veldig spe start er at Arbeidsdepartementet ikke endrer på Utlendingsforskriften om utenlandsk 
arbeidskraft. 

  

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

  



 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft har pågått lenge mellom flyselskapene. Ved å endre på 
utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for å ansette dem 
på norskregistrerte fly. Hvorfor skulle det norske Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik 
jakt etter billig arbeidskraft, som nordmenn, fordi de bor i Norge, er dømt til å tape? 
  

 Hvilke dyptgående konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for hvilke følger en slik 
endring i regelverket vil medføre, både på kort og lang sikt? Departementet sier jo selv at det kan 
være uheldige konsekvenser. Det i seg selv må være tungtveiende nok for å ikke endre regelen. 

  

 En regelendring vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk luftfart. Men hvilke 
konsekvenser vil endringen få innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i hele Europa med 
arbeid i luften vil bli påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ønske å 
utsette all europeisk luftfart for noe slikt? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 
arbeidstaker. Samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa vil møte enda mer 
konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 

 
Det er ingen hemmelighet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i 
flyselskapet Norwegian. Om Norwegian ønsker å benytte seg av enda billigere arbeidskraft med enda 
dårligere arbeidsvilkår og betingelser enn de gjør i dag, så får de opprette egen virksomhet i de landene 
de ønsker å operere fra. Med blant andre norske politikeres velsignelse av u-norske betingelser har 
Norwegian med sin sosiale dumping allerede ødelagt mer enn nok for europeiske arbeidstakere og 
konkurrenter. 
 
I høringsnotatet skriver dere at en ulempe ved ikke å endre regelverket kan være at flyene flyttes ut fra 
norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt riktig. Men et oppegående 
Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik endring vil det medføre at vi som jobber 
i norsk luftfart etter hvert blir overflødige. Da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk 
flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk 
uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. 
 
Jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av 
utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt 
for norsk og skandinavisk personell". 
 
Arbeidsdepartementet må ikke åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor EU/EØS-området. 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! Å i det hele tatt tenke 
tanken om å endre Utlendingsregelverket på den måten høringsnotatet beskriver er aldeles absurd. At et 
flyselskap som kaller seg Norwegian, med å sende et slikt forslag til Arbeidsdepartementet, ytrer at de så 
til de grader ønsker å ytterligere distansere seg fra og ødelegge norsk luftfart, må få varsellampene til å 
blinke for alle i Norge! 
  
Utlendingsforskriften § 1-1, bokstav h må beholdes slik den er i dag. 
Med vennlig hilsen 
Per Frode Johannessen 
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Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

Jeg er student på flyfaglinjen i Stavanger (kommende flymekanikker), samt ivrig hobbyflyger 

med stor interesse for flyging og ikke minst norsk flysikkerhet. Jeg kjenner bransjen, og veldig 

mange av de som jobber i den. Det er selvsagt også viktig for meg, som enkeltperson, at bransjen 

blir godt ivaretatt for fremtiden. Derfor, støtter jeg fullt ut følgende høringssvar fra Norsk 

Flygerforbund: 

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 

en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 

slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 

av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 

europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 



flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virksomhet 

i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og med 

europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil det 

hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Kristoffer D. Samuelsen 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. Epost postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 
  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

• 

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 

• 

Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

• 

En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 
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på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 

påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 

utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 

enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 

Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 

  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 

  

  

Med vennlig hilsen 

 

 

Ingrid Tunheim 
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Arbeidsdepartementet 
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Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ikke ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap men praktiserer 
som hjertespesialist og ønsker med dette å gi mitt innspill på endring av 
Utlendingsregelverket.  
 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele 
Europa og videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne 
og frie europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre 
betingelser, vår kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende personell under 
sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en del av Europa, men det 
bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om 
utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-
området.  
 
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
 
Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, 
og ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens 
billigste arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle 
Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
  
Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 
følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg 
legger merke til at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, 
og det burde være tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
 
En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i 
norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; 
jeg tenker da på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i 
luften, vil bli påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet 
ha et ønske om å utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det 
få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper 
som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være 
umulig å konkurrere mot.  
 
 
 



Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i 
Norwegian, og dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å 
tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man 
ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som 
skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med dette? 
 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette 
egen virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge 
norsk, eller til og med europeisk luftfart.  
 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, 
kan være at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de 
konsekvenser det har. Det er nok helt riktig, men et oppegående 
Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik endring vil det 
medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da 
vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang 
igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk 
uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er 
Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og 
økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 
og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av 
arbeidstakere utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv 
og det som er skrevet i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk 
personell uten krav om oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og 
dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 
Med vennlig hilsen 
 
Bertel Kjell Øie 
 Ulriksdal 49 
5009 Bergen 
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Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 

         Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 

en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

         Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 

slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 

         En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 

av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 
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europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Miriam Frilund  



-----Opprinnelig melding----- 
Fra: Jan Henrik Ulrichsen Lunde [mailto:Jan.Lunde@norwegian.no]  
Sendt: 28. november 2012 19:27 
Til: Postmottak AD 
Emne:  
 
 
 
Med vennlig hilsen/Best regards 
 
Jan Henrik Ulrichsen Lunde 
Kaptein B737 300-900 
Captain B737 300-900 
 
Email: jan.lunde@norwegian.no 
Mob/Cell: +47 41 06 16 14 
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Sendt fra min iPadHøringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

• 

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

• 

Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

• 

En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 

påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 

utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 

enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 

Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 

  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 



 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 
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Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt 
innspill på endring av Utlendingsregelverket.   Konkurransen i luftfartsbransjen er 

knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre utover i verden. Norge er 
gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeidsmarkedet, og som en 
konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende 
personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en del av Europa, 
men det bør også stoppe der!   Arbeidsdepartementet må ikke endre på 

utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for 

arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.   

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende:  

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 
endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 
å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 
en slik jakt etter billig arbeidskraft?    

Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 
slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 
departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen.  

En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk luftfart. 
Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på innad i 

EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en 
regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk 
luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, 
men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en 
konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
 

 
 
Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt 
norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. 
Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det 

stopper vel ikke med dette?  Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, 

så får de opprette egen virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å 
ødelegge norsk, eller til og med europeisk luftfart.   I høringsnotatet skriver dere at 

ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at flyene flyttes ut fra norsk 
register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt riktig, men et 
oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik endring vil det 
medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil det hverken 
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være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 
Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes 
ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for 

indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for 
menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.   Jeg mener 

derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 
EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 
høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om 
oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og 
skandinavisk personell".  Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke 

ødelegge en hel bransje!  
 
Ikke la Norwegian ødelegge norske arbeidplasser, som BETALER SKATT, arbeidsgiveravgift 
etc. til Norge. 
 
 
Med vennlig hilsen 
 
 
 
Robin Lysø 
Flyger 
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Arbeidsdepartementet 
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Deres ref.: 12/1221 

 
 
Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt 
innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og 
videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 
arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 
arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens 
av å være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  
 
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
 
• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 
endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 
å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 
en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
 
• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 
slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 
departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
 
• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av 
en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk 
luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, 
men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en 
konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
 
 

 
Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt 
norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. 
Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det 
stopper vel ikke med dette? 



 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 
virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til 

og med europeisk luftfart.  
 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være 
at flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er 
nok helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp 
for en slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli 

overflødige, og da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk 
flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og 
økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er 
Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og økonomi i 
Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene og 
kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere 
utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 
høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om 
oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og 
skandinavisk personell". 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 
Med vennlig hilsen 
 
Gjermund Westad 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

    Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og 

ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en 

slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 

    Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 

følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være tungtveiende 

nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

    En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i 

norsk luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en 

regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk luftfart 

for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for 

samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det 
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vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Bjørn Bremer Smines         

Pilot Widerøe 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

• 

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

 

• 

Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

• 

En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 
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påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 

utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 

enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 

Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 

  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 

  

  

Med vennlig hilsen 

Barbro Pedersen  

 

This e-mail (including any attached documents) is proprietary and confidential 

and may contain legally privileged information. It is intended for the named  

recipient(s) only. If you are not the intended recipient, you may not review, 

retain, copy or distribute this message, and we kindly ask you to notify the  

sender by reply e-mail immediately and delete this message from your system.  

Thank you.  

E-mail is susceptible to unauthorised alterations which may corrupt  



the message of the e-mail. SAS Group only sends and receives e-mails on the basis 

that SAS Group is not liable for any unauthorised alterations. 
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Arbeidsdepartementet 
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Deres ref.: 12/1221 

  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

         Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og 

ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste 

arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet 

legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

         Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 

følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke 

til at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

         En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 

av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 

europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

  

  

Med vennlig hilsen 

Stein Erik Aase. 



Fra: Asle Bårdli [mailto:asl-baar@online.no]  
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

  

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 

         Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for 

å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for 

en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

         Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 

slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 

         En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 

av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 
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europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

  

  

  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

  

  

Med vennlig hilsen 

Asle Bårdli 



Fra: Tarjei Nerdal [mailto:tnerda@online.no]  
Sendt: 28. november 2012 14:43 
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Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill på endring av 
Utlendingsregelverket.  
 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre utover i verden. Norge er gjennom 

EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår 
kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en del av 
Europa, men det bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk arbeidskraft ved å åpne opp for 
arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å endre på 

utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert 
fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
  
Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en slik åpning i regelverket 
vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at departementet selv ser at det kan være uheldige 
konsekvenser, og det burde være tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk luftfart. Men hvilke 
konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på innad i EU/EØS-området? Alle 
arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle 

departementet ha et ønske om å utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for 
den enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte 
en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 
 
 
Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og dersom Arbeidsdepartementet gjør en 
endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på 

konsekvensene. Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 
dette? 
 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virksomhet i de landene de ønsker å 
operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og med europeisk luftfart.  
 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at flyene flyttes ut fra norsk register og 
til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å 

åpne opp for en slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil det hverken 
være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og 
økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig 
bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene og 
kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor EU/EØS-området, og jeg ber 
departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om 

oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 
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Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 
Med vennlig hilsen 

 
Tarjei  Nerdal 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

  

  

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

  

Jeg er ansatt som pilot i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill på endring av 

Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

      Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og 

ved å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste 

arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle 

Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

      Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke 

følger en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger 

merke til at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det 

burde være tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

      En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker 

da på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil 

bli påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om 

å utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for 

den enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert 

utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere 

mot. 
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil 

det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

   

Med vennlig hilsen 

  

Atle Skarsten 



 

 

Arbeidsdepartementet 
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Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill på 

endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 

slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 



av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 

europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virksomhet 

i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og med 

europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil det 

hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Sarah Alexandra Santiago 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Frits Hansen 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Even Stamnes 
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Arbeidsdepartementet 
Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 
 
Deres ref.: 12/1221 
 
 
Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 
på endring av Utlendingsregelverket.  
 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 
utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 
arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 
arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 
være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  
 
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
 

x Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 
endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 
for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 
rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
  

x Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 
en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 
at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
 

x En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 
på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 
påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 
utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 
enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 
Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 
flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 
bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 
ikke med dette? 
 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 
virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til 
og med europeisk luftfart.  
 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 
flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 
helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 
slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 
da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 
Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 
fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig 
bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer 
bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 
EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 
høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 
kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 
Med vennlig hilsen 

André Viken

Kongletoppen 30

2050 Jessheim

Mob 97672436

viken.andre@gmail.com
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i SAS, og ønsker med dette å gi mitt innspill på endring av 

Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Allan Eriksen 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Gulbrand Gagnum 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Hanne Cecilie Gagnum 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

 

André M. Skandsen 

Flykaptein 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

mailto:postmottak@ad.dep.no


2 
 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Tore Andre Sundgot. 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

mailto:postmottak@ad.dep.no


2 
 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Lennart Örnberg 

Kapten SAS 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen, 

 

Kristian Ystad 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som styrmann i Widerøes Flyveselskap AS og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen, 

 

Stig Johannessen 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Eirik Ivarson 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt 

innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av 

å være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved 

å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste 

arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle 

Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 
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på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 

påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 

utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 

enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 

Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til 

og med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig 

bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer 

bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere 

utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 
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kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Departementet bør kanskje i stedet vurdere løsninger for å styrke norsk luftfart. I stedet for å 

begunstige en bedriftseier alene ved å tilføre billig arbeidskraft gjennom 3. land bør man 

styrke konkurransekraften i Norge gjennom gunstige skatteordninger og forhindre sosial 

dumping gjennom bedre lovgivning. Slik kan man ta vare på og videreutvikle den 

spisskompetansen som Skandinavia besitter med sine utfordrende operasjoner og velutviklede  

sikkerhetstenkende. Skatteordninger har man i UK for ikke å snakke om i Midtøsten - med 

nullskatt - hvor man har sett den største polariseringen av flyselskaper i historien hvor 

gulfstatene har etablert enorme trafikkmaskiner som er i ferd med å utkonkurrere mange av 

Europa's flyselskaper. 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Tom Hetadstveit  

Joa Alle'30 

4050 Sola 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Ingeborg Larsen Ørnberg 

Air Purser SAS 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg studerer luftfartsfag ved Universitet i Tromsø og går om 1 ½ år ut som jobbsøkende pilot, 

ønsker med dette å gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Kenneth Knudsen 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Ilmar Michael Wilbers 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Martin Klitgaard Petersen 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Eivind Oterhals 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Endre Rudi 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Mathias Kjærstad 

Student, Pilot Flyskole AS 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Cecilie Brune 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Donald Sheer 

Kaptein i Norwegian  
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Jan Ivar Andresen 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er Svensk medborgare (skriven i Norge) och ansatt som flygende personell i en amerikansk 

flygskola samtidigt som jag studerar ATPL teori og ønsker med dette å gi mitt innspill på end-

ring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Petter Erik Jonas Nyholm 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Anne Zillo Osland 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Elisabeth Reppe 

Cabin crew – Widerøes Flyveselskap 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Einar Kristian Marsøe 

Hegdehaugsveien 3A 

0352 Oslo 

Norge 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

 

Tore Alstad Hop 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Ønsker dere virkelig å legge verdens beste flyoperative miljø i grus? 

Vi flyr på det mest krevende rutenettet i verden med tanke på vanskelige topografiske og kli-

mamessige forhold og store utfordringer relatert til mørketiden. Her har pilotene i Widerøe og 

SAS/Braathens og Luftforsvaret opparbeidet seg en ekstremkompetanse som få andre har. 

Dette skal ikke undervurderes i deres videre arbeid med å utvanne flysikkerheten som dere 

allerede har gjort ved å la EU regler ligge til grunn for uholdbart lange arbeidsdager for flygen-

de personell. Det er ikke det samme å lande i Alta med mørketid, høye fjell, snøvær, glatt og 

kort bane og få alternative landingsplasser etter 15 timer i cockpiten som det er å lande i Mad-

rid med sol og fint vær! 

 

Jeg går ut fra at dere legger mer vekt på slike forhold i fremtiden. På sjøen har denne utvikling-

en skjedd, og det går i og for seg greit, selv om sjøfartsnasjonen Norge har mistet mye kompe-

tanse og arbeidsplasser, men i luften er det i cockpit raske avgjørelser må taes i en eventuell 

kritisk situasjon og det ikke bare er å ligge på været til forholdene er blitt bedre! 

 

Jeg mener at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området! 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Erik Solberg 

Bekymret Flyver i SAS med bakgrunn fra Luftforsvaret 

Luftkrigsskole/Stabsskole 

Tidligere Deputy Chief Pilot i SAS 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill på 

endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft for å 

ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til rette for en 

slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en slik 

åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk luftfart. 

Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på innad i 

EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket av en 

regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette europeisk luftfart 

for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte arbeidstaker, men også for 

samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da disse vil møte en konkurranse 

det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og dersom 

Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, så 

vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje og hvilken 

bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med dette? 
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Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virksomhet i 

de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og med europeisk 

luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at flyene 

flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt riktig, 

men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik endring vil det 

medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil det hverken være 

mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i Luftfartstilsynet. Det 

er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er 

Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og økonomi i 

Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene og kompetansen, enn 

for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i høringsnotatet: 

"Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan ordningen over 

tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

Legg merke til at amerikanske luftfartsmyndigheter ,FAA, stiller strengere krav til hviletid og antall 

flytimer(erfaring) I Europa (EU) ser det ut til at  det er kun pengene som rår og at sikkerhet ikke er 

prioritert. Man tar sikkerhet for gitt. Vil Arbeidsdept. føye seg inn  rekken av instanser som ikke 

bryr seg om flybransjen med lavkost haiene i førersetet, og til slutt tar livet av passasjerer? Jeg spår 

et senario med høringer som kommer til å ligne på de vi har sett etter utøya. "det var mitt ansvar, 

men det får ingen konsekvenser for meg" nå må vi ordne opp  og tenke sikkerhet"  

STOPP DETTE!!!! 

Jeg ser i mitt daglige arbeid at grensene tøyes og sikkerheten står i fare! 

Det er et under at ikke vi har sett flere flyulykker i Norge/Europa.!! 

 

Med hilsen 

Bjørn Rønneberg 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg ønsker med dette å gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Aleksander Wessel Lind 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Anders Johanson 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Air Steward  Kim Francker  
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap, Lufttransport AS, og ønsker med 

dette å gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om uten-

landsk arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Magne Roalkvam, Skien 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen, 

Øystein Johansen Syrrist 

Flyger 

 



 

 

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post HYPERLINK "mail-

to:postmottak@ad.dep.no"postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill på 

endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger en 

slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til at 

departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da på 

innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli påvirket 



av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utsette 

europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje 

og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med 

dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virksomhet 

i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og med 

europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok helt 

riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en slik 

endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og da vil det 

hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly flyttes ut 

av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre 

forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene 

og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 
 

Jan Jørgen Kjøk Hverven 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Mads-Inge Otterstad 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Pål Budeng 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

mailto:postmottak@ad.dep.no


2 
 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen   

 

Øystein Mehl 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen  

Monika Østby 

Kabinansatt i Widerøes flyveselskap 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen   

 

Charlotte Grüner 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Morten Berg 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Egil Karlsen 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt 

innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av 

å være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved 

å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste 

arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle 

Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
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• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 

påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 

utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 

enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 

Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til 

og med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig 

bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer 

bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere 

utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 



3 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

John Peter Olsen 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Tarjei Lundarvollen 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er en nyutdannet trafikkflyger som ønsker å jobbe i et norsk flyselskap og ønsker med dette 

å gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Ruben Stenevik 



1 
 

 

 

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Mitt navn er Håvard Iuell-Heitmann og jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flysel-

skap. Jeg ønsker med dette å gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

 

Håvard Iuell-Heitmann 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

mailto:postmottak@ad.dep.no


2 
 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Karl Magnus Knudsen 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Monica Westerheim Drosg 



1 
 

 

 

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

mailto:postmottak@ad.dep.no


2 
 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Morten Borgen 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg har vært ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt 

innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Thomas Nesheim 

Sandviksbodene 9-10 

5035 Bergen 
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Melbu, 28. nov 2012 

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

 

 

Deres ref.: 12/1221 Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som pilot i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill på endring av 

Utlendingsregelverket.  

 

Som departementet er klar over, er konkurransen i luftfartsbransjen knallhard. Ikke bare i Nor-

ge, men i hele Europa og videre utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det 

åpne og frie europeiske arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, 

vår kompetanse og arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en natur-

lig konsekvens av å være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Jeg fraråder Arbeidsdepartementet å endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om uten-

landsk arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Frarådingen er basert på følgende forhold: 

 

 Nordmenn som i dag skal ta flygerutdanning, må nå ut med ca. NOK 1.000.000,- i 

banklån (med løpende renter) uten å få hjelp av Statens Lånekasse, hvordan skal man 

greie å betale tilbake et slikt lån, skaffe bolig og evt. etablere familie hvis man skal 

konkurrere mot for eksempel pilotlønninger fra Bangladesh? 

  

 Luftfarten i Europa har allerede press på arbeidstid, hvor flygende personell jobber mye 

lenger dager enn folk flest. Som følge av arbeidet med nye arbeidtidsbestemmelser i Eu-

ropa, vil arbeidsdagene bli enda lengre enn de er i dag. Dette skyldes kraftig konkurran-

se i et presset europeisk marked. Hvis man tillater arbeidskraft fra utenom EU/EØS, vil 

folk fra land som har lave lønnsforhold kunne bli fristet til å jobbe opp mot makstidene 

mot bedre lønn enn de er vant til (men adskillig lavere enn hva vi får i Europa). Dermed 

må piloter i EU/EØS også akseptere å jobbe opp mot maks for å kunne konkurrere. Er 

européere innstilt på å sitte om bord i fly med piloter som kan ha vært på vakt i nærmere 

20 timer? (Vitenskapelige rapporter viser at når du har vært på jobb i 18 timer, så tilsva-

rer det å ha alkoholpåvirkning som om du hadde 0.5 i promille.) Er dette vurdert godt 

nok i forbindelse med å tillate konkurrerende arbeidskraft fra land utenfor EU/EØS? 

 

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
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tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft? Det ville være som å bytte ut alle norske 

arbeidsplasser med folk fra Bangladesh, alle nordmenn ville dermed vært uten arbeid, 

for vi kan ikke konkurrere mot så billig arbeidskraft. Skal i så fall bare én bransje kon-

kurranseutsettes? 

 

 Skatteetaten er allerede i dag opptatt av å vurdere ordningen med piloter som er ansatt i 

ett land i et ”vikarbyrå” leies ut til et selskap i et annet land og flyr i et tredje land. Ved-

kommende piloter og må betale skatter og avgifter selv. Det undersøkes derfor om skat-

ter og avgifter betales korrekt. Ved ansettelser utenfor EU/EØS-området, har Departe-

mentet vurdert om ordningen vil bli enda mer uoversiktlig? Blir det riktig for oss som 

allerede er ansatt i Norge/evt. EU at vi skal betale skatter/avgifter som en selvsagt ting 

når vi skal konkurrere mot andre uoversiktlige ordninger? Må vi selv kanskje flagge ut 

for å kunne konkurrere? Må vi si opp våre jobber, akseptere å bli ansatt i et ”vikarbyrå” 

Bangladesh, leid ut til Norsk Flyselskap AS i India for å betale selv for å dra på jobb i 

Europa? 

 

Jeg frykter derfor at alle norske arbeidstakere i framtiden blir utkonkurrert av lavtlønnsfor-

hold/-betingelser fra land utenfor EU/EØS hvis man først går ned denne veien ved å åpne for 

en slik ordning som Departementet nå åpner for. 

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
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Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Bjørn Eilertsen 

Fjellveien 2 

8445 MELBU 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Carl Magnus Lannblad 

Stokkbekken 8  

7048 Trondheim 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Jon Solvang 

Kaptein 

Widerøes Flyveselskap as 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg synes også billettprisene er presset langt ned allerede, det er lett å finne kunstig lave bil-

lettpriser?  Er det ønskelig gjennom langt lavere priser å øke flyreiseaktiviteten mest mulig, 

med de konsekvensene det i tillegg til nevnte momenter også vil få for miljøet? 

 

Vi kan vel også i Europa i dag se en effekten av at produksjon er flyttet til billige produk-

sjonsland i Østen, med tapte arbeidsplasser og de følger det får. 

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen, 

 

Rune Kjelstad 

Liervegen 28, 

2849 KAPP 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Christoffer Brandsøy 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og at 

eier Bjørn Kjos har en fortid innen shipping.  Forskjellen på luftfart og shipping er: I shipping, 

anløp ikke fartøyene Norge regelmessig.  I luftfart gjør de det på daglig basis. Allerede nå 

uthuler Norwegian systemet med å ha norsk arbeidskraft, ansatt i utlandet igjennom vikarby-

råer.  Disse har baser i utlandet, men tjenestegjør innenriks i Norge og fra Norge til og fra 

utlandet.  Disse slipper Norwegian å betale arbeidsgiveravgift for.  De trekker heller ikke for-

skuddskatt, da de ikke er ansatt i Norge. Dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i re-

gelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk flyselskap, så vil det være en katastrofe når man 

ser nærmere på konsekvensene. Hvilken bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få 

tilsvarende behandling, for det stopper vel ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Rune Løvheim 

Widerøe’s Flyveselskap 
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           Tønsberg, 29nov.12

         

 

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg, Lars Backer Hjorthaug, er ansatt som flygende personell i Widerøes Flyveselskap, et norsk 

flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Lars Backer Hjorthaug 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Per Christian Hestmann 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg ønsker med dette å gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Roar Skogstad 

Mob 900 53277 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Thor Solø 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i Forsvaret og ønsker med dette å gi mitt innspill på end-

ring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Kent-Harald Johansen 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Ruben Eriksen. 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

John Kummeneje 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Ulf Mo Damminger 

Kaptein Widerøe 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved ikke å åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret 

for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for 

menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må gå imot dette endringsforslaget, ikke bare for å ivareta norske inter-

esser men også (og ikke minst) for flysikkerhetens skyld - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Hans Christian Lund 
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Arbeidsdepartementet 
Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 
 
Deres ref.: 12/1221 
 
 
Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 
på endring av Utlendingsregelverket.  
 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 
utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-
markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-
kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 
del av Europa, men det bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  
 
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 
 

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 
endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 
for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 
rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
  

• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 
en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 
at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 
 

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 
på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-
virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-
te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 
arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 
disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 
flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 
bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 
ikke med dette? 
 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-
somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 
med europeisk luftfart.  
 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 
flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 
helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 
slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 
da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 
Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 
fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-
kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-
kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 
EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-
notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 
ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
 
 
Med vennlig hilsen 
 
Lars Ness 
Erleringen 7 
2032 Maura 



Arbeidsdepartementet
Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no

Deres ref.: 12/1221

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt 
innspill på endring av Utlendingsregelverket. 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 
utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske ar-
beidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og ar-
beidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 
være en del av Europa, men det bør også stoppe der! 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området. 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende:

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved 
å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste ar-
beidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet 
legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft? 
 

• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 
en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 
at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen.

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 
på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 
påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å ut-
sette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den en-
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kelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Eu-
ropa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 
flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 
bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 
ikke med dette?

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-
somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 
med europeisk luftfart. 

Ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, er minimal i forhold til de konsekvenser 
man vil se på sikt. Bare for å holde noen få fly på Norsk register vil man mest sannsynlig se at 
kompentansen det har tatt årtier å bygge opp vil forsvinne. Tusenvis av arbeidsplasser også. 
Norske arbeidsplasser som bør være det viktigste av alt å bevare! 

Jeg anser dette som et angrep på Norske arbeidsplasser, og mener derfor at Arbeidsdeparte-
mentet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor EU/EØS-området, og jeg ber de-
partementet lytte til seg selv og det som er skrevet i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av 
utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan ordningen over tid utvides og der-
med få effekt for norsk og skandinavisk personell".

Med vennlig hilsen

Terje Grøndal

2



1 
 

 

 

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

 

Arve Melling 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Torbjørn Krøvel 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 

påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 

utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 

enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 

Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til 

og med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig 

bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer 

bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 
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Arbeidsdepartementet 
Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no
 
Deres ref.: 12/1221 


Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt 
innspill på endring av Utlendingsregelverket.  
 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 
utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 
arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 
arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av 
å være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved 
å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste 
arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle 
Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
  

• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 
en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 
at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 
på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 
påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 
utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 
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enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 
Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 
flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 
bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 
ikke med dette? 
 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 
virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til 
og med europeisk luftfart.  
 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 
flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 
helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 
slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 
da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 
Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 
fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig 
bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer 
bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 
EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 
høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 
kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell".  
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  
Med vennlig hilsen 
Gaute Riise Skallerud
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Arbeidsdepartementet
Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no
 
Deres ref.: 12/1221


Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 
Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt 
innspill på endring av Utlendingsregelverket.  
 
Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 
utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 
arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 
arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av 
å være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  
 
Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  
Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved 
å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste 
arbeidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle 
Arbeidsdepartementet legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  
 

• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 
en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 
at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 
på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 
påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 
utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 
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enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 
Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 
flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 
bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 
ikke med dette? 
 
Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 
virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til 
og med europeisk luftfart.  
 
I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 
flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 
helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 
slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 
da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 
Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 
fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig 
bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer 
bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  
 
Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 
EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 
høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 
kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell".  
 
Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 
Med vennlig hilsen
Thomas Rapp Pettersen
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Arbeidsdepartementet
Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no

Deres ref.: 12/1221

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

Jeg er ansatt som flygende personell i Widerøes flyselskap og ønsker med dette å gi mitt 
innspill på endring av Utlendingsregelverket. 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 
utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 
arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 
arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 
være en del av Europa, men det bør også stoppe der! 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området. 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende:

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 
endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 
for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 
rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft? 
 

• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 
en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 
at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen.

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 
på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli  
påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 
utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 
enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 
Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.

• Har det blitt vurdert hvilke skattemessige konsekvenser det vil få for Norge om hele 
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bransjen blir flagget ut? Inntektene fra arbeidsgiveravgift og skatter fra hjemlige ansatte 
i flyselskaper beløper seg til flere milliarder kroner. Disse inntektene vil bortfalle helt på 
sikt.

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 
flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 
bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 
ikke med dette?

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 
virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til 
og med europeisk luftfart. 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 
flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 
helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 
slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 
da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 
Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 
fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig 
bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer 
bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer. 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 
EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 
høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse,  
kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell".

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 

Med vennlig hilsen

Espen de Lange
Holmengata 15a
1394 Nesbru
edlange@online.no
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Arbeidsdepartementet
Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no

Deres ref.: 12/1221

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

Jeg studerer til pilot ved Universitet i Tromsø, og ønsker med dette å gi mitt innspill på endring 
av Utlendingsregelverket. 

Pilot har alltid vært det jeg ønsker å gjøre, men nå frykter jeg at drømmen kan bli knust dersom 
utviklingen fortsetter slik den har de senere årene.  Man kan ikke lenger være pilot og samtidig 
ha et normalt liv ved siden av.  Bransjen er under et enormt press, når det gjelder arbeidstider, 
og nå debatten om ansettelsesvilkår.  Dersom dette forslaget går igjennom, er jeg redd for at de 
norske arbeidsplassene vil gå tapt, og norske studenter, utdannet ved et universitet i Norge, 
finansiert av norske penger, vil bli ansatt i utlandet, til mye dårligere vilkår.  Alle de ressurser 
man har lagt i studentene, og all kompetanse de har vil gå tapt, de vil ikke tjene inn noe til Nor-
ge i form av skattepenger, nyskapning etc. Jeg synes ikke det er for mye å be om en norsk luft-
fart, der det er plass til norske ansatte, og der norske piloter kan bo og leve i Norge på lik linje 
med andre nordmenn, og ikke se seg nødt til å flytte til utlandet for å få jobb.     
      

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 
utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-
markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmarke-
det for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en del 
av Europa, men det bør også stoppe der! 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området. 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende:

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 
endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 
for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 
rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft? 
 

• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 
en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 
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at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen.

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 
på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-
virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-
te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 
arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 
disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 
flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 
bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 
ikke med dette?

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-
somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 
med europeisk luftfart. 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 
flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 
helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 
slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 
da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 
Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 
fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-
kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-
kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer. 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 
EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-
notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 
ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell".

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 

Med vennlig hilsen
Linn Svendheim Hunstad



Arbeidsdepartementet
Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no

Deres ref.: 12/1221

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

Jeg er under utdanning som flygende personell og ønsker med dette å gi mitt innspill på en-
dring av Utlendingsregelverket. 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 
utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske ar-
beidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og ar-
beidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 
være en del av Europa, men det bør også stoppe der! 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området. 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende:

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved 
å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste ar-
beidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet 
legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft? 
 

• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 
en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 
at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen.

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 
på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 
påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å ut-
sette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den en-
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kelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Eu-
ropa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 
flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 
bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 
ikke med dette?

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-
somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 
med europeisk luftfart. 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 
flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 
helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 
slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 
da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 
Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 
fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig 
bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer 
bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer. 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 
EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-
notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 
ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell".

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje! 

Med vennlig hilsen
Magnus Boyle
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er pilotstudent ved Universitetet i Tromsø og ønsker med dette å gi mitt innspill på endring 

av Utlendingsregelverket. 

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der! 

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrerte fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg har forstått det slik at ønsket om endringen i regelverket kommer fra ett enkelt norsk fly-

selskap, og dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett 

norsk selskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Skal den-

ne behandlingen etter hvert også videreføres til andre bransjer? Hvilken bransje og hvilken 

bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling? 

 

Hvis et norsk flyselskap ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft for å konkurrere mot andre 

utenlandske selskaper, så får de opprette egen virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, 

og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og med europeisk luftfart. 

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men Arbeidsdepartementet må også se at ved å åpne opp for en slik endring vil det 

medføre at de som jobber i norsk luftfart i dag etterhvert vil bli overflødige, og da vil det 

hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i Norge og i 

Luftfartstilsynet. Det tror jeg er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få fly 

flyttes ut av Norge, og det kan være et veldig viktig poeng i denne saken. 

 

Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig bekymret for indre forhold og 

økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer bekymret for menneskene og 

kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer. Personell som bor fast i Norge, og 

som må forholde seg til det norske kostnadsnivået, har ikke sjans til å konkurrere mot billig 

arbeidskraft fra land med lavere lønns- og kostnadsnivå, og vil dermed ikke lenger være at-

traktiv i jobbmarkedet. I tillegg så vil Staten da miste alle skattepengene fra de norske ar-

beidstakerne som ikke får seg jobb her. 

 

Jeg vil videre understreke at jeg er for å opprettholde et norsk fagmiljø innen luftfart, i Norge. 

Siden jeg er student så har ikke jeg all verdens erfaring enda, men jeg ser i hvert fall at det 

norske og nordiske klimaet er særegent på flere måter i forhold til sørligere land. Vi har hatt 

flyulykker i Norge med utenlandske piloter som har flydd lite her tidligere, hvor det har vært 

påpekt i havarirapporten at manglende kunnskaper om det norske klimaet kan ha vært en 

medvirkende årsak til ulykken. Dette gjelder både privat og kommersiell flyging. 

 

Hvis man medvirker til å på sikt erstatte de norske arbeidsplassene i flyene våre med uten-

landske arbeidstakere som kun oppholder seg i Norge under den lovpålagte hviletiden, så vil 

den høyst relevante fagkompetansen vi er i besittelse av bli spredt utover mange ulike land og 

forsvinne. Jeg kan f.eks. peke på problematikken med enkelte regionale flyselskaper i USA de 

siste årene, hvor det også har vært mangel på et sterkt fagmiljø som er villig til å dele viktig 

erfaring med nye piloter. Det har ved flere tilfeller resultert i at besetningen som flyr et fly har 

hatt tildels lite erfaring, som har ført til flere alvorlige hendelser. 

 

En ting til som bekymrer meg er følgende praktiske problemstilling: Hva skjer dersom noen 

ombord i et fly blir syk eller en annen nødsituasjon oppstår, og besetningen har vansker med å 
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kommunisere med passasjerene pga. språkproblemer? Jeg bruker å si det sånn at det viktigste 

for en pilot er ikke å bare kunne fly et fly fra Alta til Oslo, men å kunne håndtere enhver po-

tensielt farlig situasjon som kan oppstå underveis. 

 

Hva slags samfunn vil vi ha? Et som fokuserer på sikkerhet og trygge omgivelser, eller et som 

fokuserer på at det skal koste mindre å ta fly fra Oslo til London enn det koster for taxien til 

flyplassen? 

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Vær så snill å ikke ta bort fagmiljøet i norsk luftfart og dermed bidra til ødeleggelsen av en 

hel bransje. Bevar norske interesser, norske arbeidsplasser og sikkerheten! 

 

 

Med vennlig hilsen 

Marius Arnesen Høiseth 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

Andreas Sveinung Brekke 



Arbeidsdepartementet
Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no

Deres ref.: 12/1221

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart 

Jeg er per d.d. kun hobbypilot, men føler at betingelsene for flyvende personell angår meg i 
stor grad også, og ønsker derfor med dette å gi mitt innspill på endring av Utlendingsre-
gelverket. 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og resten 
av verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeidsmark-
edet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmarkedet 
for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en del av 
Europa, men det bør også stoppe der. 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 
arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området. 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende:

• Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved 
å endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste ar-
beidskraft for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet 
legge til rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft? 
 

• Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 
en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 
at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 
tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen.

• En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 
luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 
på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 
påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å ut-
sette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den en-
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kelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Eu-
ropa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot. 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 
dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 
flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 
bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 
ikke med dette?

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-
somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 
med europeisk luftfart. 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 
flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 
helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 
slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 
da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 
Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 
fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig 
bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mye 
mer bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer. 

Jeg mener på bakgrunn av det at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeid-
stakere utenfor EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er 
skrevet i høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om opphold-
stillatelse, kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk per-
sonell".

Alt er billigere å kjøpe i utlandet. Men det betyr ikke at vi bare kan flytte alle sammen og 
legge ned hele Norge.

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje som al-
lerede har blitt ødelagt nok! 

Med vennlig hilsen
Jan M. Berge
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske arbeids-

markedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og arbeidsmar-

kedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å være en 

del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli på-

virket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å utset-

te europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den enkelte 

arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor Europa da 

disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen virk-

somhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til og 

med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig be-

kymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer be-

kymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i hørings-

notatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, kan 

ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Berit Karin Liland 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med dette å gi mitt innspill 

på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 

påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 

utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 

enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 

Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til 

og med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig 

bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer 

bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Fredrik Wengelin 

Tel. 9380 3973 

Mail. f.wengelin@gmail.com 



1 
 

 

 

Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 

 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er ansatt som flygende personell i Widerøes Flyveselskap AS og ønsker med dette å gi mitt 

innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av å 

være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

 

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 

påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 

utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 

enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 

Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  
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Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 

bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til 

og med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig 

bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer 

bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

 

Med vennlig hilsen 

 

Thomas Næss, 

Kamper Bas 21, 

3228 Sandefjord. 
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Arbeidsdepartementet 

Sendt pr. e-post postmottak@ad.dep.no 

 

Deres ref.: 12/1221 
 

 

Høringssvar - Utlendingsregelverket og internasjonal luftfart  

 

Jeg er i familie med en ansatt som er  flygende personell i et norsk flyselskap og ønsker med 

dette å gi mitt innspill på endring av Utlendingsregelverket.  

 

Konkurransen i luftfartsbransjen er knallhard. Ikke bare i Norge, men i hele Europa og videre 

utover i verden. Norge er gjennom EØS-avtalen en del av det åpne og frie europeiske 

arbeidsmarkedet, og som en konsekvens av dette er våre betingelser, vår kompetanse og 

arbeidsmarkedet for flygende personell under sterkt press. Dette er en naturlig konsekvens av 

å være en del av Europa, men det bør også stoppe der!  

 

Arbeidsdepartementet må ikke endre på utlendingsforskriftens bestemmelser om utenlandsk 

arbeidskraft ved å åpne opp for arbeidstakere utenfor EU- og EØS-området.  

Jeg ber Arbeidsdepartementet vurdere følgende: 

 Jakten etter Europas billigste arbeidskraft pågår allerede mellom flyselskapene, og ved å 

endre på utlendingsforskriften vil jakten utvides til å finne verdens billigste arbeidskraft 

for å ansette dem på norskregistrert fly. Hvorfor skulle Arbeidsdepartementet legge til 

rette for en slik jakt etter billig arbeidskraft?  

  

 Hvilke konsekvensutredninger har Arbeidsdepartementet gjort for å finne hvilke følger 

en slik åpning i regelverket vil medføre både på kort og lang sikt? Jeg legger merke til 

at departementet selv ser at det kan være uheldige konsekvenser, og det burde være 

tungtveiende nok for å ikke gjennomføre endringen. 

 En åpning i regelverket vil umiddelbart få konsekvenser for arbeidsmarkedet i norsk 

luftfart. Men hvilke konsekvenser vil endringen få utover Norges grenser; jeg tenker da 

på innad i EU/EØS-området? Alle arbeidstakere i Europa med arbeid i luften, vil bli 

påvirket av en regelendring i Norge. Hvorfor skulle departementet ha et ønske om å 

utsette europeisk luftfart for en slik risiko? Ikke bare vil det få konsekvenser for den 

enkelte arbeidstaker, men også for samtlige flyselskaper som ikke er etablert utenfor 

Europa da disse vil møte en konkurranse det vil være umulig å konkurrere mot.  

 

 

 

Jeg vet at ønsket om endringen i regelverket kommer fra konsernledelsen i Norwegian, og 

dersom Arbeidsdepartementet gjør en endring i regelverket for å tilfredsstille ett enkelt norsk 

flyselskap, så vil det være en katastrofe når man ser nærmere på konsekvensene. Hvilken 
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bransje og hvilken bedrift er den neste som skal få tilsvarende behandling, for det stopper vel 

ikke med dette? 

 

Dersom Norwegian ønsker å benytte seg av billig arbeidskraft, så får de opprette egen 

virksomhet i de landene de ønsker å operere fra, og ikke gjennom å ødelegge norsk, eller til 

og med europeisk luftfart.  

 

I høringsnotatet skriver dere at ulempen ved å ikke åpne opp for en slik endring, kan være at 

flyene flyttes ut fra norsk register og til andre land med de konsekvenser det har. Det er nok 

helt riktig, men et oppegående Arbeidsdepartement må da også se at ved å åpne opp for en 

slik endring vil det medføre at vi som jobber i norsk luftfart etterhvert vil bli overflødige, og 

da vil det hverken være mennesker, kompetanse eller norsk flysikkerhetstankegang igjen i 

Norge og i Luftfartstilsynet. Det er mye mer alvorlig og økonomisk uforsvarlig enn at noen få 

fly flyttes ut av Norge. Og hvorfor er Arbeidsdepartementet i sitt høringsnotat egentlig 

bekymret for indre forhold og økonomi i Luftfartstilsynet? Departementet burde være mer 

bekymret for menneskene og kompetansen, enn for flymateriell og registreringsnummer.  

 

Jeg mener derfor at Arbeidsdepartementet ikke må åpne opp for bruk av arbeidstakere utenfor 

EU/EØS-området, og jeg ber departementet lytte til seg selv og det som er skrevet i 

høringsnotatet: "Ved å åpne for bruk av utenlandsk personell uten krav om oppholdstillatelse, 

kan ordningen over tid utvides og dermed få effekt for norsk og skandinavisk personell". 

 

Arbeidsdepartementet må ivareta norske interesser - ikke ødelegge en hel bransje!  

 

En pilot med utdanning fra Norge har store lån å betjene. Det krever en ekstra innsats på flere 

måter å utdanne seg til pilot i Norge i dag. Det vil være av stor viktighet at en utdannet 

ungdom er trygg på at det er mulig å få arbeid og å beholde arbeidet som pilot i et norsk 

flyselskap uten å måtte risikere å bli byttet ut med en som gjør jobben mye billigere eller å 

måtte ”flytte” til et annet land for i det hele tatt å få jobb. Enkelte må opprette 

enkeltmannsforetak for å bli leid inn til et selskap som ikke har arbeidsgiveransvar for sin 

”ansatte” . Hva med de ansatte sine rettigheter?  

 

Jakten på den billigste arbeidskraften må ikke resultere i at flybransjen blir første bransjen 

som blir ødelagt.  Det vil da bare være et tidsspørsmål før neste og  neste deretter rammes… 

  

Med vennlig hilsen 

Eli Sandnes 
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